
 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door mevrouw C.E. 

Bloemhoff en de heer M. van der Laan van de PvdA gestelde vragen ex art. 

41 RvO over Kosten van schoolreizen. De brief van de vragenstellers treft u 

als bijlage aan.  

 

Kosten van 500 of zelfs 1000 euro voor een schoolreis blijken slechts 

sporadisch voor te komen in het onderwijs, zo blijkt uit overleg met 

schoolbesturen. In de praktijk wordt er alles aan gedaan om er voor te zorgen 

dat alle leerlingen deel kunnen nemen aan schoolreizen en kunnen profiteren 

van de educatieve waarde van deze reizen. Dankzij het bestaan van meerdere 

regelingen vanuit onderwijs, gemeente en stichting Leergeld - sommige 

specifiek gericht op leerlingen in het voortgezet onderwijs - lukt het (bijna) 

altijd om ervoor te zorgen dat niemand buiten de boot valt.  

 

We vinden het van het grootste belang dat alle leerlingen, ook in het 

voortgezet onderwijs, mee kunnen doen op school en kennen geen 

schrijnende gevallen waar dat niet het geval is (zie ook brief d.d. 11-5-2016 

met kenmerk 5653927). Ouders, die een beroep kunnen doen op de bestaande 

regelingen, maken daar goed gebruik van. Om te voorkomen dat leerlingen in 

school buiten gesloten worden zijn afspraken gemaakt met het onderwijs. Als 

leerlingen toch dreigen buiten de boot te vallen weten onderwijs en gemeente 

elkaar goed te vinden.  
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1. Is het college dat met ons eens dat het niet een taak van het onderwijs 

is dat scholen tegen elkaar opbieden wie de mooiste of verste 

examenreis heeft? Zo nee, waarom niet? 

 

De hoogte van de kosten van schoolreizen is een verantwoordelijkheid 

van het onderwijs. We verwachten van het onderwijs dat ze er zorg 

voor dragen dat alle leerlingen kunnen deelnemen aan deze reizen en 

aan andere activiteiten in schoolverband. Scholen zijn zich terdege 

bewust van dit belang en kennen regelingen om uitsluiting van 

leerlingen te voorkomen. 

 

2. Vindt het college met de PvdA dat kinderen zo min mogelijk financiële 

drempels moeten worden opgeworpen dat kinderen meedoen op 

school? Zo nee, waarom niet? 

 

Zoals in de inleiding van deze brief verwoord zijn wij van mening dat 

alle leerlingen zo veel mogelijk mee moeten kunnen doen op school. 

Om financiële drempels weg te nemen bestaan meerdere regelingen 

voor leerlingen uit minimagezinnen, deels uitgevoerd door stichting 

Leergeld, in opdracht van ons als gemeente. Veel jongeren maken 

gebruik van deze regelingen die o.a. betrekking hebben op 

vergoedingen voor leermiddelen, laptop, mobiele telefoon, rugzak, 

fiets, schoolspullen, kleding-bon en huiswerkbegeleiding. 

 

3. Is het college het met ons eens dat bijdragen van boven de € 500 of 

zelfs € 1000 voor een reis een financieel probleem vormen voor 

ouders, ook als ze niet tot de doelgroep van het armoedebeleid 

behoren? Zo nee, waarom niet? 

 

Gezien de vele regelingen vanuit onderwijs, gemeente en stichting 

Leergeld om een mogelijke financiële drempel voor deelname aan 

schoolreizen weg te nemen bij gezinnen met een inkomen op het 

sociaal minimum, verwachten we hier geen problemen. Het Nationaal 

fonds Kinderhulp draagt bovendien financieel bij aan regelingen voor 

gezinnen net boven dit sociaal minimum. 

 

4. De PvdA wil graag dat het college, de wethouder onderwijs, met 

ouders, leerkrachten en de scholen zelf (niet alleen de koepels) een 

discussie start over de kosten van schoolreizen en hoe deze kosten de 

komende jaren kunnen worden teruggebracht of andere oplossingen 

kunnen worden gevonden binnen het onderwijs zodat elk kind mee op 

reis kan en ouders een acceptabele prijs betalen. Is het college hiertoe 

bereid? Zo nee, waarom niet? 

 

Zoals in de inleiding beschreven vinden we het van het grootste 

belang dat alle jongeren in school mee kunnen doen. Om dit te 

bereiken kennen we meerdere regelingen die goed gebruikt worden. 

We hebben met scholen, die leerlingen hebben die buiten de boot 

dreigen te vallen, goed contact om uitsluiting van jongeren te  

voorkomen. We zijn dan ook van mening dat we samen met het  



onderwijs het risico op sociale uitsluiting van jongeren in school voor 

wat betreft deelname aan activiteiten en reizen in schoolverband tot 

een minimum hebben weten te beperken.  

 

We vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

  

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

 

de burgemeester,    de secretaris, 

Peter den Oudsten     Peter Teesink 
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